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Országgyűlési bizottság 
ülése Szegeilen 

Napirendién: jogászképzésünk 
és a gyakorlati követelmények 

Szegeden, a József Attila élő emberek" véleményét tán: politizálni kell, amikor 
Tudományegyetem központi tolmácsolta. Hangsúlyozta: a hallgatók érdeklődési irá-
epületében tartotta ülését az ipari üzemekben, terme- nyultságát akarjuk befolyá-
tegnap az Országgyűlés jogi, lőszövetkezetekben tevékeny- solni. Ezzel ugyanis elkerül-
igazgatási és igazságügyi bi- kedő jogi szakembereknek hetjük, hogy helytelen ará-
zottsága. az eddiginél jobban be kell nyok, torzulások jöjjenek 

Az eseményen jelen volt kapcsolódniuk munkaterüle- létre — amikre ma több 
dr. Korom Mihály, a Köz- tülcön a közösségi, a társa- helyen akad még példa, 
ponti Bizottság tagja, igaz- dalmi, a politikai életbe. — Amit mindenképpen 
ságügyi miniszter, Győri A tanácskozáson felszólalt meg kell valósítanunk — 
Imre,' a Központi Bizottság dr. Korom Mihály is. hangsúlyozta ezután —, az, 
tagja, a megyei pártbizottság — Nagyon aktuális, ugyan- hogy: a jogélet, a joggyakor-
első titkára, dr. Katona Zol- akkor nemcsak az egyete- lat legfontosabb posztjain a 
tán, a legfőbb ügyész első meket, hanem az egész tár- politikailag legalkalmasabb 
helyettese, valamint a ma- sadalmat foglalkoztató prob- és szakmailag legképzettebb 
gyar jogászélet több orszá- léma került e bizottsági ülé- emberek tevékenykedjenek, 
gos, megyei és egyetemi sen napirendre — mondotta Dr. Antalffy György rö-
tisztségviselője. bevezetőjében. — Köszönet vid válaszát követően dr. 

Dr. Gonda Györgynek, a és elismerés felsőoktatásunk- Gonda György mondott zár-
bizottság elnökének megnyi- nak — benne külön a sze- szót. — Őszinte, pontos ké-
tó szavai után dr. Komócsin gedi állam- és jogtudományi pet kaptunk a tárgyalt prob-
Mihály megyei tanácselnök karnak — azért az áldozat- lémakörről — hangsúlyozta. 
Csongrád megye párt- és ál- kész, színvonalas és eredmé- — örülünk annak, hogy or-
lami szervei nevében köszön- nyes munkáért, amit a jo- szággyűlésünk e bizottságá-
tötte az ülés résztvevőit, gászképzésben betöltenek. n ak tagjai közelebbről is 
hangsúlyozva: első ízben ke- A továbbiakban kifejtette: megismerkedhettek e fontos 
rül sor szűkebb pátriánkban a társadalom igénye az, hogy és időszerű kérdésekkel, 
ilyen megbeszélésre. A kez- a jogászképzés kerüljön még Ezt követően a József At-
demenyezest megtisztelőnek közelebb az élet követeimé- tila Tudományegyetem ne-
es folytatasra méltónak er- nyeihez. A cél: megtalálni a vében dr. Serfőző Lajos ok-

^ J r ^ S r n . „ helyes utat. Tehát: a tudo- tatási rektorhelyettes köszön-
Ezt kővetően dr. Antalffy mányosság igényeit és a gya- tötte a megjelenteket, akik 

György professzor, az or- k o r l a t konkrét követeimé- délutáni programjuk során 
K S S ^ ^ M E Í ^ Í nyeit jó arányú, harmonikus, felkeresték a szegedi fegy-igazsagugyi bizottságának ugyanakkor hatékony egy- . . . » . „ 7. . . . . . . . 
titkára tájékoztatta a meg- " S b e ötvözni h a z a t é s s z i g a r l t o t t b o r t o n t > 

' Ennek érdekeben erősíteni tájékoztatót hallgatva meg az 
rü tóréésetálí S t e s ^ " k e » 3 2 ^ e t a n é k é s a i°g" ítéletvégrehajtási munka 
térve azokra í réSatá- g y a k o r l a t n a p i - k a n k r é t í e l " helyzetével kapcsolatos kér-
tokra, amelyeket a helyi adatait megvalósító intéz- désekről. 
munka során a JATE Ál- mények kapcsolatát is. Az- Papp Zoltán 
lam- és Jogtudományi Karán 

Magyar-
szovjet 

gépjármű-
fuvarozási 
tárgyalás 

Október 19—25. között Bu-
dapesten tárgyalt a Közleke-
dés- és Postaügyi Miniszté-
rium és az OSZSZSZK autó-
közlekedési minisztériumá-
nak küldöttsége. A szovjet 
delegáció a tárgyalásokról 
készült jegyzőkönyv aláírása 
után, csütörtökön elutazott 
hazánkból. 

A megbeszéléseken Kiss 
Dezső és Sz. I. Supljakov 
miniszterhelyettesek vezeté-
sével értékelték a nemzetkö-
zi gépjárműforgalom szerve-
zéséről 1966-ban kötött 
egyezmény eredményeit, s 
meghatározták az együttmű-
ködés további fejlesztésének 
tennivalóit. 

Kulturális 
együttműködés 
Csütörtökön a Kulturális 

Kapcsolatok Intézetében dr. 
Simó Jenő művelődésügyi 
miniszterhelyettes és Ion 
Dodu Balan, a Román Szo-
cialista Köztársaság műve-
lődési és nevelési tanácsának 
elnökhelyetese aláírta a ma-
gyar—román kulturális 
együttműködési vegyesbi-
zottság első ülésének jegy-
zőkönyvét. 

szereztek. 
Referátumának centrumá-

ban az állt, hogy a jogász-
képzésben is alapvető és 
meghatározó jellegű doku-
mentumnak számít az 
MSZMP KB legutóbbi, az 
állami oktatás helyzetét fel-
mérő határozata; valamint 
azok a megállapítások, ame-
lyekkel a megyei pártbizott-
ság szerdai ülésén ezt a ha-
tározatot konkretizálták, ki-
egészítették, a helyi felada-
tokra vonatkoztatták. 

— A fő feladat a jogász-
képzés színvonalának továb-
bi emelése, a gyakorlattal 
való kapcsolat szorosabbá 
fűzése, a módszerek és a 
szervezeti formák szüntelen 
finomítása, korszerűsítése. 

A tömör, igényes beszá-
moló nagy érdeklődést kel-
tett a jelenlevőkben, aminek 
bizonyítéka az is, hogy az 
elhangzottak vitára bocsátá-
sa előtt nyolcan — köztük 
Tóth Szilveszterné. a bizott-
ság tagja, megyénkbeli kép-
viselő — tettek föl kérdése-
ket, majd — az előadó vá-
laszadása után — megkez-
dődött az érdemi vita. Első-
ként Tóth Szilveszterné azok 
érdekében emelt szót, akik 
az államigazgatás területén 
hivatástudattal dolgoznak, és 
választott foglalkozásuk irán-
ti elhivatottságukat jogi vég-
zettséggel is szeretnék alátá-
masztani. bizonyítani. Kérte: 
tegyék lehetővé, hogy men-
nél optimálisabb körülmé-
nyek között nyíljon lehető-
ség számukra a jogi tanul-
mányok folytatására. 

Imri Gyula képviselő az 
élet támasztotta igényekről, 
a joggyakorlat időszerű kér-
déseiről szólt. Bartha János 
képviselő a jogászképzés je-
lenlegi helyzetét feszegette, 
a jelentkező problémák mi-
előbbi megoldását sürgetve. 

A tanácskozáson meghí-
vottként jelenlevő dr. Prand-
ler Árpád jogászszövetségi 
főtitkár is felszólalt, és ki-
fejtette a szervezet elképze-
léseit, terveit. 

Sümegi János képviselő 
— az ő szavait idézve — 

Javult a vasipari 
munkások helyzete 

Szakszervezeti tanácskozás Szegeden 
A Vasas Szakszervezet tit- dolgozók helyzetéről, gond- képviselőivel, s általános 

kársága és az SZMT veze- jairól. gyakorlat, hogy a vállalati 
tői tegnap, csütörtökön egész Tiszteletre méltó a Vasas tanácsokban ott ülnek a vi-
napos tanácskozást tartottak Szakszervezet központi ve- déki gyárak gazdasági veze-
a szegedi kábelgyárban, ahol zetőségétől, hogy munka- és tői, illetve választott kül-
áttekintették és megbeszél- vezetési stílusát ilyen for- döttei. Persze az is kide-
ték a Csongrád megyei és a mán alakítja, hiszen köztu- rült, hogy a nagyvállalat ta-
szegedi vasas üzemek dolgo- dott, hogy valamikor első- nácskozásain már a központ 
zóinak munka- és életkörül- sorban csak a budapesti által előre elkészített javas-
ményeit, illetve a szakszer- nagyüzemekre korlátozódott latok kerülnek terítékre, 
vezeti szervek tevékenységét, tevékenysége. Az utóbbi esz- amelyek nem, vagy csak na-
Részt vett és felszólalt az tendőkben viszont — a párt Syon kevéssé adnak arra le-
értekezleten dr. Németh La- és a kormány iparpolitikai hetőséget, hogy a dolgozók 
jos, az MSZMP Csongrád koncepcióinak megfelelően véleménye alapján kerüljön 
megyei bizottságának osz- — egyre több vasas üzem sor a döntésre. Alighanem 
tályvezetője és Oláh Miklós, létesül vidéken. A szegedi és ebben a kérdésben érdemes 
a KISZ Csongrád megyei bi- a Csongrád megyei vasas lenne előbbre jutni: na-
zottságának titkára is. A üzemek is „fiatalkorúak", de Sy° b b önállóságot garantálni 
szakszervezeti tisztségvise- mégis jelentős szerepet töl- a vidéki gyáraknak, bősége-
lőknek Kakuszi Géza, a sze- tenek be környezetünkben, s e b b é s gyorsabb informá-
gedi kábelgyár igazgatója hiszen az összes iparban cióval ellátni a távolabb le-
tartott rövid beszámolót a foglalkoztatottaknak több v ° ipartelep vezetőit és dol-
gyár történetéről. mint a 14 százalékát mond- gozóit. 

A Szakszervezetek Csöng- hatják magukénak. A 8—9 Viszonylag — de teljesen 
rád megyei Tanácsának ezer főnyi vasas dolgozó fi- érthetően — sok szó esett a 
munkabizottságai és a Vasas gyeimet érdemel minden te- bérekről, jövedelmekről. Té-
Szakszervezet megyei szer- kintetben. nyek bizonyítják, hogy a vl-
vezője igen részletes és tár- A közreadott jelentésből d é k i gyárak dolgozóinak 
gyilagos hangú jelentésben kitűnik, hogy az itt levő üze- alacsonyabb az átlagkerese-
öop io r to r t to n l»rtt>nirólr í m c o c 1. ' t p m i n t a v n l l n l p t h i i r l n -összegezte a környék vasas 
üzemeiben dolgozó emberek 
munka- és életkörülménye-
it. A jelentést előre meg-
küldték az érdekelt tisztség-
viselőknek, s csupán egy 

te, mint a vállalat buda-
pesti üzemeiben dolgozóké. 
Koltai Endre, a Vasas Szak-
szervezet titkára hangsú-
lyozta a tanácskozáson, 
hogy a vállalatok olyan bér-
politikát alakítsanak ki, 

mek — a vásárhelyi mér-
leggyát kivételével - vala-
melyik budapesti nagyválla-
lat gyárai, annak a kebelé-
ben működnek, s így korlá-
tozott az önállóságuk. Eb-

rövid bevezetőre volt szük- bői egyenesen következik, 
ség, amelyet Juhász József, hogy helyzetüket, sorsukat a m e l y b e n t ö b b alternatíva 
az SZMT vezető titkára döntően nem a helybeli ve- létezik, s a dolgozók maguk 
mondott el, majd Méhes La- zetők határozzák meg, ha- döntsék el, melyiket választ-
jos, a Vasas Szakszervezet nem a vállalati központ. A ják. melyik a legalkalma-
főtitkára vázolta a tanács- tegnapi tanácskozáson részt sabb számukra, összefoglal-
kozás célját; azt, hogy a vettek a nagyvállalatok va: a tegnapi tanácskozás 
szakszervezet központi veze- szakszervezeti tanácsainak igen hasznos volt, s valószí-
tősége közelebbről is átte- titkárai és elmondták, hogy n ú - hatással lesz a vidéki 

i , • j l. , . vasas üzemekben dolgozo 
kmtse és hiteles kepet kap- ok mindenben konzultálnák e r n b e r e k élet- és munkakö-
jon a szegedi és a Csongrád a vidéki gyárak vezetőivel, a rülményeire, tovább erősítve 

KÉSZ A NEGYEDIK... Nemcsak a JSrés, a Táros is 
reménykedve figyeli a Kossuth Lajos sugárút és a Va-
sasszentpéter utca sarkán emelkedő falakat. A klinikai 
ambulanciákon és a szegedi rendelőintézetben fogadják 
ugyanis a járási rendelőintézet átadásáig 13—13 község 
betegeit, akik majd a 34 munkahelyes, ú j épületben 
kapnak orvosi ellátást. Az év elején megkezdett építke-
zés — a DÉLEP a kivitelezője — képünk tanúsága szerint 
is jó ütemben halad: kész a negyedik emelet is. 

VDK-kormánynyilatkozat 

Bizalmas megállapodás 
az indokínai háború 

befejezéséről 
Áz USA halogatja az egyezmény 

aláírását 

„a gazdasági élet sűrejében megyei vasas üzemekben szakszervezeti testületek az önállóságot. 

A Vietnami Demokratikus 
Köztársaság kormánya csü-
törtökön nyilatkozatot tett 
közzé a vietnami problémá-
ról folyó tárgyalások jelen-
legi állásáról. 

A kormánynyilatkozat be-
vezetőben történelmi vissza-
pillantást vet a két. vietna-
mi országrész fegyveres 
erőinek és népének az ame-
rikai agresszor ellen vívott 
dicsőséges harcára, s rámu-
tat a háború úgynevezett 
.,vietnamizálását" célzó ame-
rikai politika kudarcára. 
Emlékeztet arra, hogy a 
VDK kormánya a DIFK-kel 
teljes egyetértésben bizal-
mas megbeszéléseket tartott 
az Egyesült Államok kor-
mányával, a vietnami prob-
léma békés rendezése érde-
kében. De — fűzi hozzá a 
nyilatkozat — 1972 szep-
temberéig eredménytelenek 
maradtak a vietnami prob-
lémáról tartott tárgyalások. 

A VDK a tárgyalások 
előbbrevitele érdekében az 
1972. október 8-i bizalmas 
találkozón új, rendkívül je-
lentős kezdeményezést tett: 
megállapodástervezetet ter-
jesztett elő a háború be-
szüntetéséről, és a vietnami 
béke helyreállításáról. 
Ugyanakkor azt indítvá-
nyozta, hogy a VDK kormá-
nya a Dél-vietnami Ideigle-
nes Forradalmi Kormánnyal 
egyetértésben, az Egyesült 
Államok kormánya pedig a 
Vietnami Köztársaság kor-
mányával egyetértésben ál-
lapodjék meg: a vietnami 
béke gyors helyreállítása ér-

dekében haladéktalanul alá-
írja ezt a megállapodást. 

A demokratikus Vietnam 
által a háború beszünteté-
sére és a vietnami béke 
helyreállítására • előterjesz-
tett megállapodás-tervezet 
valóban alapvető dokumen-
tum, amely megnyitja a 
gyors rendezés útját. 

A VDK kormánynyilatko-
zata a következőképpen 
összegezi a megállapodás-
tervezet fő pontjait. 

0 Az Egyesült Államok 
" tiszteletben tartja Vi-

etnamnak a genfi egyezmé-
nyekben elismert független-
ségét, szuverenitását, egy-
ségét és területi sérthetet-
lenségét; 
O Huszonnégy órával a 
• • tűzszüneti - megállapo-
dás aláírása után Vietnam 
egész területén megvalósít-
ják a tűzszünetet. Az Egye-
sült Államok beszünteti 
összes katonai cselekménye-
it, és véget vet a VDK bom-
bázásának, kikötői elaknási-
tásának. Az Egyesült Álla-
mok nem fogja folytatni 
sem katonai kötelezettségé1 

sem beavatkozását Dél-Viet-
nam belügyeibe. 

Az amerikai csapatok 
kivonásával párhuza-

mosan átadják a felekhez 
tartozó összes foglyul ejtett 
és őrizetben tartott szemé-
lyeket. 

A dél-vietnami lakos-
^ ság önrendelkezési jo-
ga megvalósításának elvei: 

(Folytatás a 2. oldalon.) 
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